
Luka        Modrić

   تمدید قرارداد 
اوایل تیرماه گذشته  باشگاه رئال مادرید به طور رسمی از توافق 
خود با لوکا مودریچ برای تمدید یک ساله قرارداد این بازیکن تا پایان 
ماه ژوئن 2024 خبر داد. این هافبک کروات که در سال 2012 
از تاتنهام به رئال مادرید ملحق شد،  در 488 بازی برای این تیم 
به میدان رفته و آمار 37 گل زده و 77 پاس گل را از خود برجای 
گذاشته است. مودریچ 37 ساله که اخیراً پیشنهادهایی از عربستان 
را به منظور ماندن در رئال مادرید رده کرده بود، در 11 فصل اخیر به 
کهکشانی ها برای کسب 23 جام مختلف کمک کرده که از آن جمله 
می توان به پنج قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا، سه قهرمانی در لالیگا 

و دو قهرمانی در جام حذفی اسپانیا اشاره کرد.

   تمجید توتی 
فرانچسکو توتی که در مراسم تالار مشاهیر فوتبال پاچوکا در 
مکزیک حضور پیدا کرده بود، در گفت وگو با روزنامه اسپانیایی 
»مارکا« در تمجید از هافبک کروات کهکشانی ها اظهار داشت: از 
دید من، مودریچ هنوز هم یکی از پنج بازیکن برتر جهان است، حتی 
اگر 38 ساله باشد. او حداقل یکی از پنج هافبک برتر جهان است. 
لوکا دیدگاهی نسبت به بازی دارد که کمتر کسی در جهان شبیه به 

اوست و  یکیا دو ثانیه قبل از دیگران تصمیم می گیرد.

   پاسخ کارلتو به نارضایتی مودریچ 
به گزارش اسپورت، لوکا مودریچ در طول دوران حضورش در 
رئال مادرید همواره از بازیکنان کلیدی و تاثیر گذار تیم بوده است 
.این هافبک کروات در تابستان پیشنهادهای خوبی به ویژه از لیگ 
عربستان و آمریکا داشت اما تصمیم گرفت که قراردادش را یک فصل 
دیگر تمدید کند و در جمع کهکشانی ها باقی بماند. ماندن مودریچ در 
رئال مادرید اصلا به سود او نبوده است، چراکه در فصل جاری همواره 
نیمکت نشین بوده و به ندرت فرصت بازی کردن پیدا کرده است و 
این باعث ناراحتی و عصبانیت این بازیکن شده است.خوزه فلیکس 
دیاز، خبرنگار سرشناس اسپانیایی اعلام کرد که کارلو آنچلوتی 
جلسه ای را با مودریچ برگزار کرده است و به این بازیکن اعلام کرده 
به او نیاز دارد و در دیدارهای بعدی بیشتر از او استفاده خواهد کرد 
که این باعث شده تا این هافبک باتجربه آرام تر از قبل شود. سرمربی 
ایتالیایی رئال مادرید درباره احتمال جدایی هافبک کرواتش و 
اینکه آیا ممکن است او در پنجره زمستانی از جمع کهکشانی ها 
جدا شود، خاطرنشان کرد: قطعا این اتفاق نخواهد افتاد. مودریچ 
فکر می کند که بازیکن مهمی برای رئال مادرید است و ما هم اینطور 
فکر می کنیم. لوکا بازیکن خیلی مهمی برای ماست و او قصدی برای 
ترک رئال ندارد و ما هم از این بابت خیلی خوشحالیم. کارلتو تصریح 

کرد: هر روز با مودریچ صحبت می کنم. او قطعا از شرایط فعلی اش 
)نیمکت نشینی( ناراضی است، اما همچنان بسیار باانگیزه است. 
هیچ کس در رختکن رئال مثل لوکا نیست. او یک رهبر است. من 
عاشق مودریچ هستم و همه ما او را خیلی دوست داریم. واقعیت این 
است که بازی نکردن مودریچ روی همه ما تأثیر می گذارد، اما انگیزه 

او تغییری نکرده و هنوز هم بازیکن مهمی برای ماست.  

   جدایی؟
مودریچ پس از شکست غیرمنتظره 0-1 تیم ملی کشورش برابر 
ترکیه در دیدارهای انتخابی یورو 2024 در پاسخ به سوالی درباره 
اظهارات آنچلوتی گفت: »دوست ندارم در حال حاضر درباره این 
موضوع خیلی صحبت کنم. هنوز فرصت زیادی تا پایان سال میلادی 
و رسیدن به زمستان وجود دارد. پیش از این بارها گفته ام که در سن 
من نمی توانید هیچ برنامه از پیش تعیین شده ای داشته باشید، باید 
روز به روز پیش بروید و بازی به بازی شرایط را بسنجید. باید ببینیم 
که در آینده چه اتفاقاتی رخ خواهد داد.« مطرح شدن این اظهارات 
از سوی مودریچ که ادعای آنچلوتی را تایید نکرد باعث شده است که 
بسیاری از هواداران رئال به شدت نگران جدایی این بازیکن از این 

باشگاه در ماه ژانویه باشند.

   بازگشت به کرواسی؟
ولاتکا پراس که رئیس هیئت مدیره دیناموزاگرب است، گفت 
چقدر واقع بینانه است که لوکا مودریچ، هافبک رئال مادرید به دوران 
حرفه ای خود در این باشگاه کروات پایان دهد. پراس گفت: مودریچ 
در آخرین سال قراردادش است، در زمستان با او در تماس خواهم 
بود. چگونه دینامو نمی خواهد مودریچ را برگرداند؟ نمی توانم بگویم 
که دائما با او در ارتباط هستم، اما اعضای خانواده اش را می شناسم. 
بازگشت او به دینامو پیش از بازنشستگی منطقی است، چرا که نه؟ 
دینامو مطمئنا هر کاری که ممکن است برای بازگرداندن مودریچ 

انجام خواهد داد.

   پیشنهاد منچستر
صحبت های اخیر لوکا مودریچ که خبر از جدی بودن اختلاف نظر 
او با مدیران و کادر فنی رئال مادرید دارد باعث شده موجی از شایعات 
درباره احتمال جدایی قریب الوقوع او مطرح شود. در اسپانیا برنامه 
ال چیرینگیتو مدعی شد منچستریونایتد اولین باشگاهی است که 
این درگیری مودریچ با رئال را فرصتی عالی دیده و برنامه ای جدی 
طراحی کرده تا با استفاده از این تنش ها ستاره کروات را راضی کند 
تا همین امسال زمستان چمدان هایش را ببندد و راهی الدترافورد 
شود.در این برنامه ادعا شد که چند باشگاه غیر اسپانیایی در تماس 

با رئال مادرید از احتمال معامله با رئال مادرید برای جذب ستاره 
کروات پرسیده اند، اما جدی ترین تلاش ها تا این لحظه از طرف 
منچستریونایتد بوده است. مودریچ تا تابستان 2024 با رئال قرارداد 
دارد، اما یکی از مشکلات منچستریونایتد برای راضی کردن مودریچ 
این است که آنها در حال حاضر در مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا 
وضعیت خوبی ندارند و ممکن است نتوانند به مراحل حذفی صعود 
کنند. در چنین شرایطی بعید است مودریچ علاقه ای برای پیوستن 

به شیاطین سرخ داشته باشد.

   عربستان 
عربستان بعد از ریخت و پاش در نقل و انتقالات تابستانی و جذب 
بیش از 30 فوتبالیست سرشناس دوباره در زمستان دست به کار 
شده است.فلیکس دیاز سردبیر نشریه مارکا اسپانیا خبر داد لوکا 
مودریچ هاف کروات رئال همچنان مورد توجه عربستان قرار دارد. 
ستاره رئال تابستان گذشته پیشنهاد سعودی ها را رد کرد و خواهان 
ماندن در رئال شد اما این بار تصمیم گرفته زمستان راهی لیگ 
عربستان شود. الهلال، النصر، الاهلی و الاتحاد مقاصد مودریچ در 
عربستان است که باید یکی از این چهار تیم  را انتخاب کند. شنیده 
شده تیم الاهلی عربستان در نقل و انتقالات تابستانی به مودریچ 
پیشنهاد قراردادی دوساله با دستمزد سالانه 80 میلیون یورو داده 

بود که از سوی هافبک کروات رئال مادرید رد شد.
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یادداشت

گفت وگو

در نقل و انتقالات زمستان رخ می دهد: 

لوکا در عربستان؟!

  داخلی 
تسنیم: صادق ورمزیار درباره برتری 4 بر صفر تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل قطر و قهرمانی اش در تورنمنت اردن، 
اظهار داشت: هر دو تیم در نیمه نخست بااحتیاط بازی کردند 
و اگر ایران به گل می رسید بیشتر از چهار گل به این تیم می زد. 
در نیمه دوم، ایران باهوش بازی کرد و پس از اینکه گل اول را 
به ثمر رساند، قطری ها مجبور شدند جلو بکشند. همین اتفاق 
باعث شد اسیر ضدحملات ایران شوند و در چند دقیقه چند 
گل دریافت کنند. وی در واکنش به اینکه برخی  اعتقاد دارند 
تیم ملی باید در تورنمنت یا بازی های سختی محک بخورد، 
تصریح کرد: وقتی بازیکنان دور هم جمع شده اند تنها چیزی 
که به روند پیشرفت تیم کمک می کند، همین بازی های 
تدارکاتی است، حالا ممکن است بازی ها سخت باشد یا 
آسان تر. مهمتر از هر چیزی کنار هم بازی کردن ملی پوشان 

کنار یکدیگر است تا هماهنگی و هارمونی تیم بالا برود. 

بیــن المــلل 
 به گزارش L’Avenir، ادن هازارد تصمیم غیرمنتظره ای 
گرفت. در حالیکه این بازیکن پیشنهادهای خوبی داشت، اما 
تصمیم گرفت که در 32 سالگی از دنیای فوتبال خداحافظی 
کند. هازارد درباره این تصمیم عجیب و غافلگیر کننده خود 
گفت: من همواره گفتم که هر زمانی که احساس کنم دیگر 
از بازی کردن لذت نمی برم از فوتبال خداحافظی خواهم کرد. 
دوست نداشتم که به خاطر پول بازی کردن در هر تیم و مکانی 
را انتخاب کنم. دیگر از بازی کردن لذت نمی بردم. او ادامه داد: 
تصمیم ساده ای بود. من فرصت بازی کردن پیدا نمی کردم و 
به همین خاطر تصمیم به خداحافظی گرفتم. هازارد روزهای 
درخشانی را با پیراهن چلسی 
در لیگ برتر انگلیس رقم زد 
و یکی از بهترین بازیکنان 
تاریخ این باشگاه لندنی لقب 
گرفت. او در سال 201۹ راهی 
رئال مادرید شد و قرار بود که 
جایگزین کریستیانو رونالدو در 
این تیم شود اما روزهای کابوس 
واری را رقم زد و آسیب 
دیدگی های پیاپی اجازه نداد 
تا او در رئال بدرخشد. هازارد 
سرانجام تصمیم گرفت که 
در سن 32 سالگی از فوتبال 
خداحافظی کند این درحالی 
بود که طبق اعلام فابریزو 
رومانو از لیگ آمریکا و 
پیشنهاد  عربستان 

داشت. 

دبیر:بهآدمهایبیربط 
باجنمیدهم

تسنیم:رئیس فدراسیون کشتی گفت: روحیات 
من هم به گونه ای است که به آدم های بی ربط باج 
نمی دهم. علیرضا دبیر درباره رأی ابطال انتخابات 
فدراسیون کشتی اظهار داشت: دادگاه عمومی 
ورود پیدا کرده و حکمی داده است. قوه قضائیه 
محترم است و حتما کار را دنبال و اعتراض می کنیم. 
روحیات من هم به گونه ای است که به آدم های 
بی ربط باج نمی دهم، اما رأی قوه قضائیه را حتما 
دنبال و از آنها هم تشکر می کنم. اینها می خواستند 
بازی را شروع و به اتحادیه جهانی بکشانند و حواس 
ما هم جمع است و اجازه ندادیم. با همان اساسنامه 
سه انتخابات برگزار و دوستان خودشان و من در 
دوره قبل با همین اساسنامه انتخاب شدند. همین 
دوستان با هم صفر رای نداشتند و هیچ کدام شان در 
مجمع نبودند و کسی که در مجمع نبوده است حق 
اعتراض ندارد. اصلاً صبح انتخابات بگذارند و بگویند 
صبح نباش دست آنها را می بوسم و می گویم خدا 
خیرتان دهد. آن چیزی را که تکلیف من است، 
عمل می کنم. این اساسنامه شش هفت سال مرجع 
تصمیم گیری فدراسیون کشتی بوده و اگر این جور 

است، همه چیز اشتباه بوده است.

خارج ازمستطیل سبز

راجذبکرد؟النصرچگونهپسر۱۳سالهرونالدو 
یکی از مدیران النصر درباره جذب پسر 13 
ساله کریستیانو رونالدو اظهارنظر کرد. کریستیانو 
جونیور پسر کریستیانو رونالدو پس از پایان 
بازی های ملی بین المللی و  بازگشت با پدرش 
به ریاض از پرتغال تصمیم گرفت تا برای النصر 
در رده های پایه ای بازی کند. روزنامه الریاضیه 
عربستان با اعلام این خبر نوشت: النصر با توجه 
به سیستم جدید مصوب در فدراسیون فوتبال 
عربستان با جونیور رونالدو قرارداد امضا کرد.

عبدالرحمن الشهرانی، مدیر تیم های پایه ای باشگاه 
النصر درباره جذب جونیور رونالدو گفت: ثبت این 
بازیکن طبق سیستم جدید فدراسیون فوتبال 
عربستان که ماه گذشته اعلام شد، صورت گرفت. 
توسعه فوتبال همواره از سطح پایه ای شروع می شود 
و ما در باشگاه النصر قدردان تصمیم فدراسیون 
فوتبال هستیم که امکان جذب استعدادها از جمله 

پسر کریستیانو رونالدو را فراهم کردند.

خبـــــر

میانگینبالایسنتیمملی

درباره بازی تیم ملی مقابل قطر باید بگویم همان طور که 
گزارشگر بازی هم به صدا در آمده بود نیمه اول این بازی خیلی 
حوصله سر بر بود و دو تیم چیزی برای گفتن نداشتند اما نیمه 
دوم وضعیت تیم ملی بهتر شد. قطر همیشه جزو کشورهای 
درجه دو یا سه در فوتبال بوده و تازه کمی ژاوی توانست 
فوتبال این کشور را پیشرفت دهد. در همه ادوار تیم ملی ما 
توانسته قطر را شکست دهد. ما مقابل قطر اگر صاحب ضربات 
ایستگاهی نمی شدیم شاید نمی توانستیم به گل برسیم. همه 
می دانیم وقتی تیمی یک یا دو گل می خورد برای اینکه جبران 
کند بازیکنانش در زمین از هم باز می شوند و همین کار را برای 
حریف راحت می کند تا گل های بعدی را بزند. در زمانی که 
من سرمربی تیم ملی بودم با اندونزی بازی داشتیم تا دقیقه 8۵ 
بازی بدون گل در جریان بود، اما در عرض ۵ دقیقه ما ۵ گل 
به آنها زدیم. من معتقدم بازیکنان تیم ملی اگر می خواستند 
می توانستند گل های بیشتری هم به قطر بزنند. میانگین 
سنی تیم  ملی بالاست. این مهم ترین نقطه ضعف تیم ملی 
است. البته امیر قلعه نویی کارش را بلد است. او کشف خود من 
است و می داند با جوان ها چطور کار کند اما صحبتم با مهدی 
تاج است. آقای تاج اگر روزی که تیم ملی در مالزی باخت 
تحت تاثیر انتقادات قلعه نویی را برکنار نمی کردی تیم ملی 
می توانست موفق تر شود و الان به او می گویم اگر تیم ملی در 
جام ملت ها نتیجه نگرفت دوباره دنبال تغییر نباشد و بگذارد 
امیر قلعه نویی به صورت ریشه ای تیم ملی را درست کند. 
متاسفانه در فوتبال ما هر موقع شکستی می شود اول و آخر 
فقط یقه مربی گرفته می شود. در مورد تیم امید هم همین کار 
را می کنند. همه به عنایتی تاختند درحالی که آیا مشکل تیم 
امید سرمربی بود؟ یعنی اگر الان فرگوسن سرمربی تیم ملی 
ایران شود می تواند آن را قهرمان دنیا کند؟ ما اصلا چه ساختار 
و زیرساختی داریم؟ در تیمی مثل پرسپولیس چند بازیکن 
تهرانی حضور دارند؟ چه کار مفیدی برای پایه ها انجام شده 
است. من به امیر قلعه نویی تبریک می گویم که تاکنون با 
تیم ملی شکست نداشته است اما باید نقطه ضعف ها را ببیند و 
آنها را برنامه اصلاح کند. مدام می گوییم حرف اول را در فوتبال 
آسیا می زنیم اما چطور اولیم که قهرمان نشدیم؟ در واقع باید 
بگوییم می توانیم جزو ۵ تیم برتر آسیا باشیم اما اول نیستیم. 
فوتبال ما چند بعد دارد. اول وزارت ورزش است که در مورد 
شرایط فوتبالی تصمیم می گیرد. یک زمانی استعدادها خوب 
دیده می شدند. همین مهدی طارمی وقتی نوجوان بود به 
پدرش گفتم او پیشرفت می کند و اکنون هم می بینید که در 
لیگ پرتغال می درخشد. ما در لیگ دسته اول استعداد زیاد 
داریم اما کسی برای کشف آنها اقدامی نمی کند. متاسفانه 
جوانگرایی در فوتبال از بین رفته است. وقتی هم تیمی 
شکست می خورد به سرمربی گیر می دهند. مگر عنایتی و قلعه 
نویی در میدان بازی می کنند که باید جوابگوی همه ناکامی ها 
باشند؟ مثلا مربی مثل کی روش که 10 سال در فوتبال ما بود 
برای این فوتبال چه کرد؟ قهرمانی آورد؟ امثال کی روش ها 
دنبال پول هستند و مطمئن باشید روزی از تیم ملی قطر هم 

برود تا قران آخر پولش را می گیرد. 

حمید درخشان پیشکسوت پرسپولیس و 
کارشناس فوتبال در خصوص برد شاگردان 
گل محمدی در لیگ برتر و مقابل تیم پیکان 
صحبت کرد. وی در مورد شهاب زاهدی اعتقاد 
دارد او آقای گلی را نشان کند تا انگیزه اش بیشتر 

شود و حتما می تواند آقای گل لیگ برتر شود.
   در مورد  برتری ۳ بر یک پرسپولیس 
مقابل پیکان در ورزشگاه سردار آزادگان 

قزوین چه نظری دارید؟
 بازی خوبی بود و پیکان بازی شجاعانه ای 
انجام داد اما این پرسپولیس بود که مزد 
برتری اش را گرفت و می توانست با سرعت 
دادن به بازی بیش از سه گل به پیکان بزند. بعد 
از گل دوم که به ثمر رسید، تمرکز پیکان که یک 
بار موفق شده بود بازی را به تساوی بکشاند به 
هم ریخت و از به هم ریختگی حریف امکان 
استفاده بیشتری وجود داشت. در مجموع 
آنچه بیش از همه ارزش داشت کسب امتیازات 
کامل مسابقه بود که نصیب پرسپولیس شد 
تا این تیم همچنان در بالای جدول بماند و 
به تکرار عنوان قهرمانی در پایان فصل امیدوار 
باشد. در بازی با پیکان مصدومان زیادی در تیم 
پرسپولیس بودند و بازیکنان ذخیره و جوان که 
کمتر به آنها بازی رسیده بود به میدان رفتند. در 
چنین فرصت هایی بازیکنان باید بتوانند اعتماد 
سرمربی را جلب کنند و به همین منظور باید 
تلاش بیشتری از خود نشان دهند. ضمن اینکه 
فرشاد فرجی فکر نکند در یک تیم معمولی بازی 
می کند. او باید هشیارتر از این ها بازی کند. دو 
اشتباه فاجعه بار داشت که یکی از آنها گل شد و 
دومی هم توسط بیرانوند مهار شد. جبران کردن 
یک اشتباه بزرگ کار آسانی نیست و زحمات 
دیگر اعضای تیم را از بین می برد. فرجی بداند 
در تیم بزرگ پرسپولیس بازی می کند و همانند 
یک بازیکن مبتدی اشتباهاتی نکند که باعث 
شود کل تیم تنبیه شوند. او از فرصتی که به خاطر 
پارگی رباط صلیبی پورعلی گنجی و خستگی 
کنعانی زادگان به دست آورده بود استفاده نکرد.

   شهاب زاهدی زننده هر سه گل 
سرخپوشان مقابل پیکان بود!

در گذشته هم گفته بودم اگر زاهدی خوب 
تغذیه شود و به او توپ های خوبی برسد، 
می تواند به تیم برای کسب پیروزی کمک 
کند. زاهدی شرایط فیزیکی خوبی دارد و از قد 
بلندی برخوردار است. وقتی در شرایط گلزنی 
قرار بگیرد به بهترین شکل استفاده می کند و 
چارچوب شناسی خوبی دارد. زدن اولین گل 
برای پرسپولیس اهمیت زیادی داشت و در بازی 
قبلی گل برتری را زد تا فشار از روی دوشش 
برداشته شود. در بازی با پیکان هم سه گل زد تا 
دو پیروزی تیم با گل های او به دست آید. نکته 
بسیار مهمی که زاهدی باید به خاطر داشته باشد 
اقناع نشدن است. گلزنی های او باید تداوم داشته 
باشد و هر هفته برای پرسپولیس گل بزند. او 
آقای گلی را نشان کند تا انگیزه اش بیشتر شود و 

حتماً می تواند آقای گل لیگ برتر شود.

حمید  درخشان: 
زاهدیمیتواند

آقایگللیگبرترشود

گئورگی گولسیانی نمایش 
خوبی مقابل پیکان داشت. 
مدافع گرجستانی پرسپولیس 
که بعد از مدت ها در ترکیب 
اصلی سرخپوشان قرار گرفته 
بود، عملکرد خوبی داشت و 
پراشتباه  نمایش  باوجود 
فرشاد فرجی، تلاش کرد تا 
نظم و انسجام را به خط دفاعی 

پرسپولیس بیاورد. 

ناآمادگی زمین چمن دستگردی 
باعث شد تا دیدار تیم های 
پرسپولیس و پیکان به خارج 
از تهران و استادیوم سردار 
آزادگان قزوین منتقل شود. 
هواداران پرسپولیس حضور 
پرشوری در ورزشگاه سردار 
آزادگان قزوین داشتند و حدود 
10 هزار صندلی این ورزشگاه را 

پر از تماشاگر کردند.

سهیل مهدی، رئیس کمیته 
مسابقات سازمان لیگ، روز 
پنجشنبه در سفری کوتاه به 
شهر رفسنجان از قسمت های 
مختلف ورزشگاه شماره یک 
شهدای مس بازدید کرد. در 
این بازدید حسین پورمحمدی 
مدیرعامل و سعید فتاحی قائم 
مقام باشگاه مس رفسنجان 
سهیل مهدی را همراهی کردند. 

ت
شــ

س نو
عک

        بازدید  عملکرد خوب هواداران

شهبازیان: خروجی حضور تیم  ملی در اردن چه بود؟

پاکو خمس، سرمربی اسپانیایی تراکتور با انتقاد از 
وضعیت چمن ورزشگاه های ایران و ورزشگاه خانگی 
تیم خود گفت: بعضی وقت ها فکرش را می کنم که آیا 
ارزش را دارد من با این وضعیت نامطلوب چمن در 

ایران بمانم یا نه؟
   دیدار با شمس آذر

پاکو خمس، سرمربی تراکتور در نشست خبری 
دیدار تیمش با شمس آذر که در چارچوب هفته 
ششم لیگ برتر در تبریز برگزار خواهد شد، درباره 
تعطیلی های پرتعداد مسابقات لیگ برتر ایران 
گفت: پیش از این نظرم را راجع تعطیلی ها گفتم و 
فدراسیون باید برنامه ریزی را بهتر کند. هیچ وقت 
از تمرین و بازی خبردار نیستیم و این برنامه ریزی ها 
باعث می شود که هیچ وقت لیگ ایران حرفه ای 
نباشد. برنامه ریزی سازمان لیگ یک بحران است که 
باید هرچه سریع تر حل شود. او در واکنش به دیدار 
تیمش با شمس آذر قزوین، تیم تازه لیگ برتری شده 
گفت: برای تیم حریف احترام قائل هستم. تیم بهتری 
هستند از چیزی که جدول نشان می دهد. بازی 
راحت نیست. می توانیم پنجمین برد مان را کسب 
کنیم که تیم های کمی به این مهم دست پیدا کردند. 

شمس آذر تیمی است که ضد حمله های خیلی سریع 
دارد. برنامه مان این است که توپ ها را نزدیک دروازه 

خودی از دست ندهیم و مطمئن تر بازی کنیم. 
   رکورد ها 

خمس درباره رکوردشکنی در تراکتور در صورت 
شکست دادن شمس آذر و رسیدن به پنجمین 
برد متوالی نیز خاطرنشان کرد: رکوردهای فردی 
را دوست دارم ولی آنقدر برای من مهم نیست و 
موفقیت تیم اهمیت دارد امیدوارم روزی که از ایران 
می روم من را به خاطر ۵ برد متوالی نه، بلکه به خاطر 
موفقیت های مهم تر به یاد بیاورید. او درباره عملکرد 
مهدی عبدی، بازیکن جدید تیمش که از پرسپولیس 
خریداری شده گفت: عبدی بازیکنی است که باید 
بهتر شود. او از تیمی آمده که به خواسته های ما عادت 
ندارد. بازیکنانی که تلاش می کنند برای من ارزشمند 

هستند. انتظار دارم عبدی خیلی بیشتر گل بزند. 
   رشد فوتبال ایران 

خمس در خصوص رشد فوتبال فوتبال ایران گفت: 
همه ما می خواهیم لیگ ایران هر دفعه بهتر شود. 
فوتبال ایران ظرفیت پیشرفت خیلی خوبی دارد. 
مثلا در قضیه زمین های بازی می تواند پیشرفت کند 

و تماشاگران بیشتری جذب فوتبال ایران شوند. حتی 
ما خارجی ها باید کمک کنیم لیگ ایران حرفه ای تر 
شود. سرمربی تراکتور در خصوص استفاده از بازیکنان 
تیم های پایه افزود: یکی دو بازیکن از تیم امید می توانند 
از هفته دیگر با ما تمرین کنند و با شرایط تیم بزرگسال 
آشناتر شوند. وی در خصوص غایبان بازی تراکتور و 
شمس آذر از جمله شجاع خلیل زاده گفت: باید اول به 
بازیکنانم بگویم که چه کسی بازی خواهد کرد و فردا 

متوجه می شوید که چه کسی بازی خواهد کرد. 
   زمین یادگار 

او در خصوص تمرین روز چهارشنبه تیمش در 
یادگار امام گفت: احساس کردم زمین نرم شده و از 
کیفیت خوبی برخوردار نیست. سال گذشته هم گفتم 
که باید این چمن عوض شود. بعضی وقت ها فکرش 
را می کنم که آیا ارزش را دارد من با این وضعیت 
نامطلوب چمن در ایران بمانم یا نه؟ زمستان امسال 
هم مشکل سال گذشته را خواهیم داشت. خمس 
درباره اینکه بازی در روز غیر تعطیل برگزار می شود 
گفت: بازی برای ما مهم و سخت است. بازی روزی 
تعطیل نیست ولی خواهش می کنم هواداران بیایند 

و از تیم حمایت کنند. 

مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: باید این 
سؤال را از کادرفنی تیم ملی پرسید که خروجی حضور 
در تورنمنت اردن چه چیزی بوده است. سبو شهبازیان 
در گفت وگو با تسنیم، در خصوص قهرمانی تیم ملی 
ایران در تورنمنت چهارجانبه اردن با شکست 4 بر صفر 
قطر گفت: در نیمه اول، قطر نسبت به ایران محتاط تر 
بازی می کرد. طبق شناخت از کارلوس کی روش، کارهای 
دفاعی بیشتری از قطری ها می دیدیم و به نظر می رسید 
هدف شان این بود که مساوی بگیرند و بازی به ضربات 
پنالتی کشیده شود. ایران با توجه به حضور قدرتمند در 
تورنمنت، دنبال قهرمانی بود و راحت توانست در نیمه 
دوم 4 گل بزند. شهبازیان ادامه داد: سوای این بازی، 
می خواهم بدانم خروجی این دو بازی چه چیزی بود؟ 

قطر را تیم جانداری ندیدم که بازیکنان محک بخورند. 
بازیکنان ما خیلی راحت بازی کردند و هیچ فشاری 
روی دروازه ما نبود. به غیر از یکی دو اشتباه که علیرضا 
بیرانوند مرتکب شد، قطری ها خطری روی دروازه ایران 
ایجاد نکردند. اگر می خواهیم قهرمانی آسیا را بگیریم 
باید در تورنمنت های قوی تری شرکت کنیم. تیم هایی 
مثل ژاپن، کره جنوبی، عربستان و... دچار تغییر و تحول 
شده اند. ژاپنی ها با آلمان بازی می کنند و پرگل برنده 
می شوند. آیا دفاع تیم ملی می تواند مقابل بازیکنان 
سرعتی ژاپن ایستادگی کند؟»تورنمنتی که شرکت 
کردیم خیلی قوی نبود.« وی با بیان این جمله خاطرنشان 
کرد: باید ببینیم افکار امیر قلعه نویی و برداشتی که از 
بازی ها داشته، چه چیزی بوده است. آیا نقاط قوت و 

ضعف تیم ملی را پیدا کرده است؟ باید شناخت  از نقاط 
ضعف مان را به حداکثر برسانیم چون در جام ملت ها 
تیم ها شوخی نداشته و مسابقات نیز جنبه بازی تدارکاتی 
ندارد. لژیونرهای بسیار قوی داریم و اگر بازیکنان 
هماهنگ تر شوند می توانیم حرف هایی برای قهرمانی 
آسیا داشته باشیم اما از آن طرف پاشنه آشیل هایی داریم 
که قلعه نویی باید به آنها رسیدگی کند. سرمربی تیم 
فوتبال نوجوانان استقلال در خصوص کنار گذاشتنش از 
این تیم توسط اصغر حاجیلو مدیرآکادمی استقلال گفت: 
آقای حاجیلو از من خواستند در تمرین شرکت نکنم و 
نمی دانم ماجرا چیست. خطیر در تهران حضور نداشت 
و منتظر برگزاری جلسه هستیم. بحث درگیری نبود و تا 

چند روز دیگر همه چیز مشخص می شود. 

ناصر ابراهیمی
کارشناس فوتبال

آرمان ملی: لوکا مودریچ هافبک تیم رئال مادرید که 
دقایق زیادی در این فصل روی نیمکت نشسته است 
پیشنهاد خوبی دارد و بعید نیست مانند دیگر ستارگان 

در نقل و انتقالات زمستانی راهی عربستان شود. 

 خمس: 
گاهی فکر می کنم 
ارزشش را دارد که 
در ایران ماندم؟ 


